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COMUNICAT DE PRESĂ

Participarea preşedintelui Eugen Chebac, la şedinţa comună a Consiliului 
Euroregiunii şi a Asociaţiei de Cooperare Transfrontaliere 

„Euroregiunea Dunărea de Jos” 
 

Preşedintele Consiliului Judeţului Galaţi, Eugen Chebac, a fost prezent, astăzi, la 
şedinţa Adunării Generale a Asociaţiei de  Cooperare Transfrontaliera „Euroregiunea 
Dunărea de Jos”. 

Membrii Asociaţiei au dezbatut probleme legate de funcţionarea structurii, dar şi
aspecte privind planul de activităţi pe anul în curs. Pe ordinea de zi a şedinţei s-a aflat şi
aprobarea unor decizii ce ţin de obligaţiile ce revin Asociaţiei de Cooperare 
Transfrontalieră „Euroregiunea Dunărea de Jos” în vederea implementării proiectelor 
depuse în cadrul Programului Operaţional Comun România – Ucraina – Republica 
Moldova, dar şi de organigrama acestei structuri. 

„În primul rând vreau să vă mărturisesc că mă bucur că pot astăzi să vorbesc, la 
prezent de Asociaţia „Euroregiunea Dunărea de Jos”. E un moment pe care îl aşteptăm de 
mult şi pentru care, eu, personal ca preşedinte al Consiliului Judeţului Galaţi şi membru 
al Consiliului Euroregiunii am depus toate eforturile. Mi-am asumat responsabilitatea 
găzduirii sediului noii Asociaţii şi vreau să precizez că nu agreez structurile – bibelou. 
Asociaţia „Euroregiunea Dunărea de Jos” va lucra şi îşi va dovedi utilitatea pentru toţi cei 
implicaţi. Pentru început, aşa cum am amintit şi cu ocazia întâlnirii care a avut loc la 
Cahul în cursul lunii Februarie, propunem realizarea a 2 proiecte prin care Asociaţia să
dobândească capacitatea administrativă necesară îndeplinirii obiectivelor sale şi să
dovedeasccă finanţatorului european capacitatea de management a fondurilor externe, 
dobândind, astfel, acces la proiecte de valoare mai mare”, a precizat preşedintele Eugen 
Chebac. 
 La rândul său, preşedintele Consiliului Regional Odesa, Mykola Skoryk, a 
subliniat importanţa Asociaţiei în derularea programelor în cadrul Euroregiunii. 

În cadrul şedinţei Consiliului Euroregiunii „Dunărea de Jos” discuţiile au vizat, în 
primul rând, prelungirea termenului de deţinere a preşedenţiei Euroregiunii de către 
Odesa, pe întreg anul 2009. De asemenea, s-au luat decizii în ceea ce priveşte 
modificarea componenţei nominale a Comisiilor de Specialitate ale Euroregiunii 
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„Dunărea de Jos” şi s-au prezentat raporturile preşedinţilor acestor comisii privind 
planurile de activitate pe anul în curs. 

Preşedintele Consiliului Judeului Galaţi, Eugen Chebac, a vorbit în cadrul 
discuţiilor din şedinţa Consiliului despre întărirea parteneriatului în Euroregiune. 

„Contexul creat de criza economică mondială ne determină să strângem rândurile 
şi să întreprindem toate demersurile pentru a aduce regiunilor noastre maximul de 
dezvoltare posibil în această perioadă. Pentru aceasta, la nivelul regiunilor avem 
posibilitatea de a reduce austeritatea provocată de criză bugetelor noastre prin accesarea 
în comun de fonduri europene. Aici intervine rolul decisiv al parteneriatului euroregional. 
La nivelul judeţului Galaţi, şi sunt convins că nu numai, există dorinţa şi disponibilitatea 
de a colabora în cadrul proiectelor cu finanţare europeană. Suntem dispuşi, dacă ni se 
cere, să punem la dispoziţia partenerilor experienţa şi cunoştinţele noastre în 
atragerea şi managementul fondurilor europene. Ca un prim pas propunem 
lărgirea cadrului de cooperare prin invitarea la lucrările Euroregiunii a unor 
reprezentanţi ai organismelor europene cu atribuţii în domeniu – Consiliul Europei, 
prin Comitetul Regiunilor, Asociaţia Regiunilor Europene de Frontieră, etc, precum 
şi a unor reprezentanţi ai Comisiei Europene sau ai altor instituţii europene. Este 
momentul să facem auzită vocea noastră în Europa, să profităm de acest cadru de 
colaborare şi să promovăm imaginea Euroregiunii „Dunărea de Jos” şi a membrilor săi în 
afara graniţelor. Noi cunoaştem Europa. Europa trebuie să afle de noi!”, a declarat în 
deschiderea lucrărilor preşedintele Eugen Chebac. 


